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 תודה מראש!!!

 משנכנס אדר מרבים בשמחה... מה... לוחצים על כפתור ונהיה שמח?     

מספרים שפעם ראו את הרשלה רץ ברחוב... רץ רץ... מאוד ממהר... שאלו אותו: לאן אתה רץ?? ענה הרשלה: אני רץ לשוק של 
העיירה.. אני צריך לבדוק האם צוחקים עלי שם... לך תדע... אולי מדברים עלי.. אני חייב לבדוק את הנושא הזה... לבדוק מה 

 מדברים עלי...

קמתי לי בבוקר דשן ורענן... חי לי את החיים שלי... אומר בוקר טוב לכל יהודי...  גשתי הרשלה!!!אז זהו ששבוע שעבר הר
כמובן שבמקביל יש לי גם דאגה כנה ועמוקה בלב להרבה יהודים שעדיין שוכבים ברגעים אלו בבית חולים.. מאנ"ש ולאו 

אין לך מושג איזו הסתה פרועה  ! פוגש אותי חבר ואומר לי:והנה!!דווקא מאנ"ש... כל יהודי באשר הוא אנחנו מתפללים עליו... 
יש עכשיו בתקשורת נגד החרדים... זה... זה לא נורמלי... זה בלתי נתפס... מאשימים את החרדים בהכל...  ואז... אז פתאום 

.. הצעדים שלי נהיו שמתי לב שאני מתחיל למהר... הקצב שלי בהליכה נהיה יותר מהיר.. פתאום נהייתי קצת... קצת עצבני.
יותר ויותר מהירים... פתאום אני קולט שאני ממהר הבייתה... מה יש??? אני צריך לשמוע מה אומרים עלי... וכמובן שתוך כדי 
שהוא הולך מהר... אני כבר מתחיל להתרתח מבפנים... מה הם רוצים ממני?? למה הם מסיתים נגדי?? מה עשיתי?? אני מגיע 

נשף... אני כבר בא לפתוח איזה קו מיד לשמוע מה מדברים עלי בתקשורת...  ואז פתאום אני תופס את הבייתה מתנשם ומת
 עצמי... 

 רגע רגע... עצור רגע... מה הסיפור שלי?? מה... אני הרשלה שרץ לשוק לראות אם מדברים עליו???

לשמוע מה מדברים עלינו... זה בדיוק כמו תחשוב על זה... זה ממש ככה... להקשיב בימים אלו לתקשורת ולקווי הנייעס ו
הרשלה שרץ לשוק לבדוק האם מדברים עליו... ומה מדברים... תבין... אני במקרה הסתובבתי הרבה בגוש עציון... אני יודע איפה 

אני לא חושב גר אותו אחד שמדבר עלינו... הוא גר בסוף העולם... אי שם בישוב "נוקדים..." הוא גר בנוקדים ואני גר בחיפה!!! 
שאדם שגר בחיפה... צריך להטריד אותו מה חושב עליו מי שגר בנוקדים... לכן החלטתי לעצמי... שאם אותו אחד מנוקדים... 
אם יש לו משהו נגדי... הוא מוזמן לבא אלי הבייתה... שיעלה במדרגות... שידפוק בדלת... אני בעזה"ש אפתח לו את הדלת... 

... והוא יחרף מערכות אלוקים חיים כמו גלית... אז אני אצטרך לקחת כמה חלוקי אבנים כמו דוד ואז אם הוא ידבר לא יפה
בשעתו ולשמוט לקועי מיניה... אבל לרוץ לשוק... לנסוע עד נוקדים... בשביל לשמוע מה איזה גויילם אחד חושב עלי...?? והוא 

אנחנו באמת הרשלה??? אני מרחם על הנציגים שלנו בכנסת... הם עוד יוריד לי את המצב רוח...?? תסלח לי... מה קרה לנו... 
לגור בחיפה בשקט... הם נאלצים לשמוע כל היום חרפת צורריך שאון קמיך  -באמת מסכנים!!! הם לא יכולים להיות כמוני

שמוע "קול מחרף אני לא מקבל כזו משכורת שמנה שמגיע לי ל אבל אני לא חושב שמגיע לי העונש הזה... עולה תמיד...    
ומגדף מפני אויב ומתנקם" אז זהו!!! שהיום אני מחלק הבטחות ואני מודיע בזאת שכל מי שבחודש הקרוב לא ישמע 
תקשורת... לא יקשיב לקווי נייעס ואפילו לא יציץ בעיתון... אני מבטיח לו בהבטחה נאמנה שיהיה לו חודש נפלא!! אף אחד לא 

הוא חרדי... אף אחד לא יציב רמקול מול הבית שלו ויחרף ויגדף אותו!! אני מבטיח!!!! ומי ידפוק אצלו בדלת ויצרח עליו ש
שלא יעשה ככה... מי שכן יבחר לרוץ לשוק בשביל לשמוע מה מדברים עליו... שיערב לו... גם הרשלה מסתמא הצליח למצא 

   בשוק מישהו שדיבר עליו... על זה נאמר "יגעת ומצאת תאמין..." 

---  

כשאני מסכם את תקופת הקורונה עד כה... התקופה הזו מתחלקת אצלי לשני חלקים!!! התקופה שכן האזנתי למידע 
של משרד הבריאות... והתקופה שלא!!! אין להשוות!!! זה שני עולמות... לא הסגר ולא ההגבלות ולא הבידוד... כל 

כשהקשבתי למידע של משרד הבריאות... זה  ידע!!!המהתנודות הדרמטיות האלו לא השפיעו עלי... מה השפיע עלי?? 
וביום שבחרתי הכניס אותי לדרמה... למתח.. לכפייתיות... למחול שדים... ל"והיית משוגע ממראה עיניך אשר תראה..." 

מאותו רגע מבורך כל הקושי של התקופה ירד אצלי בשמונים אחוז!!! ואני לא מגזים... לא  להפסיק לשמוע... זהו!!!
קתי לשמור על ההנחיות... לא הקלתי ראש... המשכתי להקפיד על הכל אבל ממקום נורמלי... שכך צריך לעשות הפס

וזהו!!! זאת אומרת: בסופו של דבר... בדור שלנו הכל מתחיל ונגמר איפה אתה מניח את הראש!!!! אם אתה בוחר להניח 
רדים... ומה עושים... ואיך מצליחים לעצור את גלי את הראש במידע והעדכונים והאון ליין... אז יש הסתה נגד הח

זה ההסתה... וברגע שתחליט שאתה פשוט מתנתק!! אתה חוזר בבת אחת לעולם יפה... עולם טוב... עולם של ידידות... 
אני חושב שמי שלאחר שלוש מערכות בחירות לא הבין עניין ושוב רץ לשוק לבדוק אם  פשוט עניין של בחירה!!!

יו... אז הוא פראייער מושלם...  לא בבית ספרנו!!!! לא אצלי!!! אני לא!! אני לא עובד בחינם... אם תשלמו לי... מדברים על
אולי אהיה מוכן להקשיב... ואני אסיים רק בשאלה קטנה: מישהו שאל אותי: משנכנס אדר מרבים בשמחה... מה זה 

ונהיים שמחים... רק מתחיל חודש אב... לוחצים על כפתור  לחיצת כפתור?? רק נכנס אדר... לוחצים על כפתור של שמחה
ומורידים את הווליום של השמחה... מה... אנחנו מכונה שעובדת לפי לחצנים? אמרתי לו: כן!!! תתפלא לשמוע... אני 

... לחצתי על כפתור של קוי מידע ונהייתי מזה משוגע... ויום אחד לחצתי על כפתור אחר והתנתקתי ונהייתי נורמלי
בסופו של דבר יתכן שזה באמת עניין של לחיצת כפתור... אתה בלחיצת כפתור אחת יכול לקבל החלטה לאיזה תכנים 
אתה מעוניין להיחשף בחודש הקרוב... אם אתה מעוניין להיות בשמחה תשמע ר' אלתר על פורים... רוצה למעט 

 בשמחה?? תשמע קווי נייעס... 
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 צוחק מי שצוחק ראשון...?? לא!!! לא ראשון אלא אחרון!!!

עוד יום הוא עושה  081יום!!! סעודות... נשפים... צחוקים... משקאות... מה לא... אחרי  081אחשוורוש חוגג במשך 
שבעה ימים... והכל דופק כמו שעון שוויצרי... המצב רוח מטפס לשחקים... כיף חיים... ואז!!!! כמו שאומרים "כל 
כלב בא היום שלו..." ביום המאה שמונים ושבע!!! ברגע האחרון!!! בדקה התשעים תשע!!! טראח!!! איזה מפח 

ושתי... וכל השמחה הגדולה התהפכה בבת אחת  נפש... בשניה האחרונה פתאום יש פיצוץ ואחשוורוש הורג את
אני בתור אחד מעבדי המלך... שהתפקיד שלי לעשות לו מצב  ועכשיו: אני שואל אותך:למפח נפש אחד גדול... 

רוח ולהציף לו נוסטלגיות נחמדות... האם מומלץ לי לשחזר לו את המשתה הגדול... להראות לו תמונות איזה 
 יפה היה ואיזה נחמד??? 

יום!!! זה נושא רגיש... המשתה הזה  081-בחחיים לא!!! אל תדבר עם אחשוורוש מילה אחת על המשתה של ה
הסתיים בטרגדיה... המלך רק נזכר במשתה הזה הוא דופק את הראש בקיר ומתחיל לבכות... אין!! לעולם ועד 

מלל הזה... כל התמונות אל תדבר על המשתה הזה... מרחיקים מהמלך כל סממן שמזכיר לו את המשתה האו
וההסרטות והוידאו מהנשף הגדול... הכל נשלח לסל מיחזור... זה לא מוסיף למצב רוח של אחשוורוש... אדרבה... 

 זה רק עושה למלך רע ומזכיר לו את המפח נפש שקרה בשניה האחרונה..
ל היהודים... עוד כמה זמן?? המן גוזר להשמיד להרוג ולאבד את כ עד כאן אחשוורוש!!! כעת נעבור ליהודים...

 563יום עד שהוא קיבל את המנה שלו... ככה גם עם ישראל... יש להם  081עוד שנה!!!! כמו שלאחשוורוש היה 
 ימים עד שהם יחטפו את המכה שלהם... 

מרדכי לא ממתין אפילו יום אחד!! הוא אפילו לא מחכה שיעבור ליל  אבל כאן מתחיל ההבדל התהומי!!!
יום עד "הפתרון  563הוא תובע מעם ישראל שיצומו בעיצומו של ליל הסדר!!!! מה קרה?? הרי יש לנו  הסדר...

הסופי..." אז למה לא לדחות את דברי הצומות וזעקתם לכה"פ לחול המועד?? אבל לא!!! כמו שאצל גוי הקב"ה 
ל נעשה ברגע הראשון ראשון... אצל יהודי הכ ככה ההיפך הגמור אצל יהודי!!!מחכה עד הרגע האחרון אחרון... 

מרדכי כבר כונס את כל היהודים... כולם זועקים לה'... ותוך פחות משלושה ימים הכל מתהפך לטובה וליהודים 
 היתה אורה ושמחה וששון ויקר... 

אחשוורוש... אל תדבר איתו מילה על המשתה של המאה שמונים יום!! זה רק  כעת שים לב להבדל התהומי:
הטרגדיה שקרתה ברגע האחרון!!! ואילו עם ישראל אף פעם לא גומרים להתרפק בנוסטלגיה על  מזכיר לו

אותם ימי אבל גדול ליהודים וצום ובכי ומספד... כלל ישראל לא מפסיקים להשתעשע ב"שק ואפר יוצע 
שתה!!! אחשוורוש עשה משתה של מאה ושמונים יום!!!! מ אתה קולט את ההבדל???לרבים" שהיה לנו אז... 

ועם ישראל עברו שלושה ימי חרדה נוראים... והם קיבלו על  ואל תעיז להזכיר לו את זה...חאפלא... מצב רוח!! 
 נזכרים ונעשים... ולא יעברו מתוך היהודים.  שהימים האלה!!! דווקא אלה!!!!עצמם 

כי רע בעולם... ויש חרדה הכי יש משתה הכי כיף ונעים בעולם... שאל תזכיר לי אותו בחחחחיים... זה עושה לי ה
 איומה ונוראה שאני מתענג להיזכר בה ואי אפשר לשכוח אותה... 

 הנה!!!! אלו הם שתי האופציות שעומדות לפנינו בעולם הזה... 

קיימת אופציה לעשות חיים... ליהנות... לחגוג... לעשות כל מה שבא לך... אבל ברגע האחרון זה יהפך למפח 
יום...  081ר לי את זה... מתי יהיה המפח נפש הזה?? לא ברור... יש כאלו שזה קרה להם אחרי נפש ש... אל תזכי

שנה... והאמת  021ויש כאלו שזה קרה להם אחרי כמה שנים... וקח בחשבון שיש כאלו שזה קורה להם רק אחרי 
פך בבת אחת למפח היא שזה לא משנה... התוצאה היא אותה תוצאה... שבסופו של דבר כל המשתה הגדול נה

נפש!!! תנסה לדמיין מה עובר על בן אדם שכל חייו חגג פה בעולם.. נהנה... עשה עבירות... והנה יום אחד 
מורידים אותו אלי קבר... והוא יורד לשם עם כל הק"ג שהוא זלל... ועם כל הטיולים לחו"ל שהוא עשה ועם כל 

. אני יודע מה אין!! אין שם מסעדות... אין שם הנאות... והוא העבירות שהוא צבר... ושם בקבר!! לא יודע מה יש..
שוכב שם בקבר עם מאוד קצת זכויות ועם המון המון שוארמות וגריל שהוא אכל בחיים... מה זה?? מה זה אם 
לא אחשוורוש ביום המאה שמונים ושבע למשתה... כן... כתוב בחז"ל ששלושה ימים לאחר קבורה כריסו נבקעת 

ו על פניו ואומרת לו: טול מה שנתת בי... לצערנו הרב דברי חז"ל אלו זה לא רמזים עמוקים... מדובר ונופלת ל
פה בנתונים  עובדתיים שנעשים בבית הקברות בשלושה ימים שלאחר הקבורה!!! חז"ל רק אומרים לנו מה זה 

פניכם פרש חגיכם..." ש... מי  אומר... "אלו בני אדם שעושים כל ימיהם כחגים" ועליהם נאמר: "וזריתי פרש על
יום של אחשוורוש... אז הסוף שלו נראה נראה בדיוק כמו סוף הסעודה של  081-שכל החיים שלו נראים כמו ה

אחשוורוש... לך פעם לבית קברות... תדפוק על אחד הקברים ותגיד לו: אה... איזה אוכל טוב אכלת פעם... איזה 
ע... אה??... נו... הוא יתרפק על זה??? אל תזכיר לו את זה... יש לו מזה רק כיף היה לעשות מה שבא לך באותו רג

 מפח נפש... "אך בשרו עליו יכאב ונפשו עליו תאבל.." כל ההשקעה שהשקעתי בעוה"ז הכל נהיה אפפפס...

ם אם יש לעומת זאת יהודי שמוכן כאן בעולם הזה להשקיע... לעמול בתורה ובעבודת ה'... מוכן לעבוד קשה... ג 
לו ימים קשים... גם בימים אלו שאנחנו עוסקים בתורה מתוך הדחק... אבל בל נשכח!!!! כל הימים הקשים... גם 
אם זה משתרע על תקופות קשות... הרי אצל הקב"ה זה בבחינת "וברגע קטון עזבתיך..." למה זה רגע קטון?? כי 

מול הרחמים הגדולים כ"כ שיורעפו עלינו... כשנעמוד חכה חכה... "וברחמים גדולים אקבצך..." כשאנחנו נעמוד 
מול האינסוף של "יום אשר הוא לא יום ולא לילה..." ונזכה לרב טוב הצפון לצדיקים, אז אנחנו נבין עד כמה כל 

 הקשיים שעברנו היו בגדר "רגע קטון..."

הכי גבוהים יחד עם רבי עקיבא וכל תחשוב... יושב לו יהודי בגן עדן כבר למעלה משבעים שנה והוא נמצא בהיכלות 
הרוגי מלכות... על מה?? על שבועיים של חרדה נוראית עד היום שבו מנגלה סימן לו שמאלה... ומאז אותם מיליוני 
יהודים נמצאים בהיכלות הכי גבוהים האלו... אתה יודע במה הם הכי אוהבים להשתעשע??? ברגעי החרדה הנוראים 

ים צום ובכי ומספד אי שם בשנת תש"א... הם שם בשמים לא מפסיקים להשתעשע ברגעים האלו... באבל גדול ליהוד
המחרידים האלו... למה?? כי הם כבר חווים את הנהפוך הוא!! הם כבר חווים את ה"אז יאמרו בגוים הגדיל ה' לעשות 

ים במקום הזה!! אנחנו עדיין עם אלה..." לכן אצלם זה "אז ימלא שחוק פינו ולשוננו רינה..." אנחנו לא!!! לא אוחז
בעיצומם של הרגעים הקטנים האלו של "וברגע קטון עזבתיך..." אנחנו עדיין בתוך השלושה ימים האלו שאבל גדול 

  אקבצך..." גדולים"וברחמים של בורא עולם, נסה לדמיין מה זה  קטוןליהודים צום ובכי ומספד... ואם זה רגע 

   

 

 ניתן לקנות את הקונטרס

 ה' נסי!
והמסתעף, מלוקט  בענייני ימי הפורים

 מתוך מאמרים שנכתבו בגיליון זה,

 8558270550בפלא': 
ניתן להשיג את הספרים "אהבתי"  כמ"כ

וימאן" במוקדי המכירה "ואהבת" "
  כדלהלן...

--- 

 ניתן להשיג במוקדי המכירה:
 8555117855שפירא:  :אופקים

 8572121271שרגל:  -אחיסמך

 850825882 -אלעד
 8585178511 -אשדוד

 רמה ב', מש' צוויבל. 0נהר הירדן  בית שמש:

 8550558000 ב' אזור רמי לוי ביתר עילית
 8550575852  רחובות:

 8558285885 תפרח: חדש:
 

   8558270550 -0קבוץ גלויות    בני ברק:

  8572112721 )פינת דסלר, דרייפוס( 55חזון איש 
 8572885015 -אזור הרב קוק -רבי עקיבא

 .  11משפחת בוים רחוב השלושה 
 8585150757רחוב פרל  חדש: גבעת רוקח:

  8572818258 -78הרב גניחובסקי קרית הרצוג: 
 

 

 . 18רחוב נחמיה מרכז העיר:  : ירושלים

 קומה ב'. 70רח' הרב פרנק : בית וגן
  8572100052 -רמות א'
 קומה ב' 52רובין  -רמות ד'
 8572807701 70המ"ג  רוממה:

 8550501555 -בן עוזיאל גבעת שאול:
 8555150081 -הר נוף

 8572110825 -נווה יעקב
 8572818517 -טלזסטון

 ( )ארון חשמל 15/15אהבת ישראל  חדש: תל ציון:
                                     8572158188 -75קליין: אהבת שלום                  

                                        

 2125201-857  5 מרומי שדה  קרית ספר:
 800257258 -15 חפץ חיים

 )כולל עטרת שלמה( 8555180180 -ברכפלד
 8572152555 :ברכפלד -פיצוחי בראשית

 8572855205 -גרין פארק
 

  .תפארת ישראל שטיבלאך נדבורנא/ חיפה:  :צפון
 .8572877258רבינסקי  5טרומפלדור נווה שאנן:        
  8550515518 לתאםקריצלר  א'5הורדים   :רכסים

 משפחת שטיימן. 8572158185 -כרמיאל

 8550551555  -טבריה
 8505755000 5/5, יונתן בן עוזיאל קריה -חצור

 8572808028 -עפולה

--- 
 מה בחוברת???

תענה לי בכנות: מתי אתה מרגיש יותר  .א
 התעלות? בפורים או ביום כיפור??

מה ההבדל בין "לא מצחיק" ל"לא  .ב
 צחוק"?

 מה ההבדל בין "שמחה" ל"מצב רוח"? .ג
שלנו השנה!!! מה עיקר העבודה  .ד

 בפורים??
בשנה הזו נדדה שנת מלכו של עולם...  .ה

אל תוותר... בפורים הזה תצעק 
 מממה... 

פורים!!!! ערכת עזרה ראשונה לכל  .ו
השנה... בא תצטייד... ציוד חיוני!!! 

 אל תוותר... 
 



 

  

מה העבודה של פרשת זכור וימי 
 הפורים?

בשבת הקרובה אנחנו נקרא פרשת זכור!!! אנחנו 
מקדישים שבת שלימה לכבוד עמלק... והשאלה 
שמתבקשת מאליה ואנחנו אמורים לשאול אותה 
כל שנה מחדש: מה יש בעמלק?? מה עמלק זכה 
להיות כ"כ מיוחס שהוא מקבל כזו תשומת לב 
אישית שאנחנו מקדישים לו שבת שלימה?? כבר 

בתא אחת זקנה שהיתה סיפרתי שאני מכיר ס
נוהגת להגיע לבית הכנסת שתי שבתות בשנה... 
שבת זכור!! ו... ושבת אחת לפני כן!!! למה שבת 
אחת לפני כן?? כדי שעמלק לא יחשוב שהגעתי 

 בשבילו לבית כנסת... 

כן... אותה סבתא צודקת!!! עמלק הזה עד כדי כך 
חשוב... שפתאום כל הנשים מגיעות לבית הכנסת... 
כל עם ישראל עומדים בחיל ורעדה ומקשיבים לכל 
מילה שהבעל קורא אומר... אומרים יוצרות ושרים 
שירים... ויש ארבעה סוגי קוגלים באותיות עמלק 

בל וכן הלאה וכן הלאה... כמה תשומת לב מק
 העמלק הזה... מה הוא זכה שהוא כזה "מיוחס"?? 

שהתשומת לב שאנחנו נותנים פה...  התשובה היא:
  אלא למישהו אחר לגמרי!!!! זה דווקא לא לעמלק!!

  לעם ישראל!למי? 

מה הכוונה?? העניין הוא כך: עמלק הוא האויב 
 באופן מוצהר לא!!לא נלחם בקב"ה...  שלא!!!היחיד 

ד את הקב"ה... עמלק הוא בן של עמלק דווקא מכב
אליפז הנביא, נכד של עשיו, נין של יצחק, בן נין של 
אברהם אבינו... עמלק לא טיפש!! עמלק זה לא 
פרעה שמתרברב ושואל: מי ה' אשר אשמע בקולו... 

 בחיים לא!! עמלק מכבד את ה' מאוד!! 

עמלק נלחם  יהודי!!-רק מה?? עמלק נלחם ב
יהודי מגיע לבית הכנסת מתוך בגאווה של היהודי... 

נקודת הנחה שאבא שבשמים מחכה לי פה... 
הקב"ה מחכה לבוקר טוב שלי....הקב"ה כביכול לא 

 את זה עמלק לא מסוגל לסבול!!!מסתדר בלעדי.. 
עמלק מסתובב ברחוב ורואה בחור ישיבה ששומר 

רווק הדר בעיר ואינו חוטא... עמלק  -על העיניים
.. מה הסיפור שלך?? למה אתה ניגש אליו: תגיד לי.

שומר על העיניים?? הרי זה מנוגד לטבעים ודחפים 
הנורמליים שלך?? עונה לו בחור ישיבה בן שש 
עשרה: כי ה' לא רוצה!!!! אם אני לא אשמור על 
העיניים ה' יהיה עצוב... והיות ואני רוצה לשמח את 

כשעמלק שומע כזה ה' אז אני שומר על העיניים... 
תגיד לי: השתגעת?? א נתקף בזעזוע... משפט הו

אתה ככה מבזה את בורא עולם... מה איכפת לבורא 
עולם איפה העיניים שלך נמצאות?? מי אתה בכלל? 

 מתלהב צעיר(???-עוד איזה בחור ישיבה מתל"צ )

עמלק נכנס לתוך בית יהודי והוא רואה משפחה 
שלימה בלי אינטרנט ושלא תבין... הם לא גרים 

וריאה!! כן... בצפון קוריאה אני מבין שאין בצפון ק
אינטרנט... כי זו מדינה עם משטר קומוניסטי אפל... 
אבל כאן מדובר במשפחה יהודית... אף אחד לא 
עומד להם על הראש... ולחיות היום בעולם הרחב 
בלי אינטרנט זה... זה... זה למה לא???  עמלק 

לי: למה מתעניין בכינות ושואל את בני הבית: תגידו 

 אין לכם אינטרנט? 

והם עונים לו בפשטות... מה... אתה לא יודע... מישהו 
יום אחד דפק פה בדלת... עמדנו מבפנים ושאלנו מי 
זה... והוא ענה: אני בורא עולם!!! אין לי כעת בית!! 
ואני מבקש שתפתחו לי את הדלת... פתחי לי אחותי 

י גשם... יורד על -רעיתי יונתי תמתי שראשי נמלא טל
קווצותי  -אם אתם לא פותחים לי את הדלת הרי

רסיסי לילה... יורד עלי שלג... אתם מוכנים לפתוח לי 
 את הדלת??? ואנחנו החלטנו לפתוח לו את הדלת... 

והיות וה' מאוד מאוד לא אוהב את האינטרנט... כי 
זה מזכיר לו המון המון ילדים שלו שהוא איבד קשר 

החלטנו שאנחנו לא מצערים עין איתם שם... אז 
אותו ומוציאים מהבית שלנו את האינטרנט... 
ומאז!!!! מאז לבורא כל העולמים יש בית!!! הבית 
שלנו!!! כשעמלק שומע את זה... זה מטריף את 

 ועל זה הוא מקדיש את מלחמת חייו!!דעתו!!!!  
עמלק לא נלחם בקב"ה.. הוא נלחם ביהודים 

רבש"ע לא מסתדר החוצפניים האלו שחושבים שה
בלעדם.... עמלק הכריז מלחמה נגד אותם יהודים 
שחושבים שהם יקבעו לפי המעשים שלהם האם 

 הקב"ה יהיה שמח או עצוב... 

לזנב בך כל עמלק הציב לעצמו מטרת קודש 
תפקידו של עמלק זה להוכיח  הנחשלים אחריך!!!

ליהודי ש... עזוב... תפסיק לחשוב שאתה כזה חשוב 
תפסיק להיות מחוצף שמדמיין שאתה  לקב"ה...

קובע אם הקב"ה ישב על כסא דין או על כסא 
רחמים...  אתה אפס... אתה כלום... אתה לא ראש 
אלא זנב!!! אתה שוונץ... שוונץ של הקב"ה... אתה לא 
מעניין את הקב"ה בגרוש... בגרוש!!!!! זה הנושא של 

 עמלק!!

 והוא מצליח!!!! אבל ממממזה מצליח...

תה יודע מה הראיה הכי גדולה שלי שהוא וא
 מצליח???

זה התגובות הנזעמות שאני מקבל כל פעם מחדש 
לאחר שאני כותב כאלו סוג משפטים... מתקשר אלי 
יהודי עובד ה' כולו מזועזע ומתקיף אותי... איך אתה 
מעיז להוציא כאלו מילים מהפה... מה... הקב"ה צריך 
אותי? הקב"ה לא מסתדר בלעדי?? מאיפה הבאת 

מאמרי  את הכפירה הזו?? והוא מתחיל לצטט לי
הוא  והבעיה הכי גדולה שהוא גם צודק!!חז"ל... 

באמת מביא מאמרי חז"ל עד כמה הקב"ה גדול 
גדול... בטח שהקב"ה גדול!! אבל איך הצלחת לדלג 

שאתה על כל המאמרי חז"ל הנוספים שאומרים כמה 
זו בדיוק השיטה של עמלק!!! עמלק משתמש  גדול??

ך את כל עם מאמרי חז"ל... אדרבה הוא מוציא ל
המאמרי חז"ל שמפליגים בגדולת הבורא ובמקביל 
הוא מחביא בצד את כל מאמרי חז"ל הנוספים 
שמפליגים באותה מידה בחשיבות שהקב"ה נותן 
ליהודי... ועמלק מציג לפניך חצי תמונה!! כמה שה' 
גדול ו... ו... ו... וזהו!!!! סטופ!! אל תמשיך הלאה... אל 

 תראה שגם אתה גדול... 

צורך העניין... קורא יקר... אני רוצה לתת לך תרגיל ול
מעניין... תחפש לי בכל התנ"ך פסוקים שמדברים רק 
על גדולתו של הקב"ה ולא מוזכר שם מילה אחת על 

תביא לי הגדולה של עם ישראל.. חפש... נראה אותך.. 

מה בסה"כ ביקשתי?? אני רוצה  פסוקים כאלו!!!!
הבורא... לא רוצה פסוקים שמדברים נטו על שבח 

לראות את עם ישראל ברקע... עזוב אותי עם 
ישראל... אני אוהב את הקב"ה... תן לי פסוק רק על 

 בורא עולם!!

כמעט כל  חפש!!!! כמעט ואין!!! דוק ולא תשכח...
פסוק בתנ"ך שמדבר על שבח וגדולת הבורא... 

שהוא אלוקי ישראל...  חייב!!! חייב להיות שם איזכור
אל... מושיע ישראל... קדוש ישראל... או צור ישר

לחילופין כל הפסוק בכלל פונה ומדבר לעם ישראל 
או בתוכחה או בחיבה.. אין כמעט פסוק  שמדבר רק 

)המקומות היחידים שכן רק על שבח וגדולת הבורא... 

תוכל למצא כזה דבר זה או בפרשת בראשית ששם אפילו 
לופין בספר איוב!!! בספר אברהם אבינו עדיין לא הגיע... או לחי

איוב יש הרבה פסוקים שמדברים על גדולת הבורא וזהו... זה 
נגמר בזה... לעמלק אין התנגדות לספר איוב! ספר איוב זה ספר 
 שמיועד גם לאומות העולם... אבא שלו בעצמו מתנבא שם...(

למה כ"כ קשה למצא פסוק אחד  נו... למה לא??
 שמדבר רק על ה' ולא על ישראל??

פשוט מאוד: כי אם יהיה  נו... תגיד אתה למה לא???
פנקס צ'קים אחד שיהיה חתום עליו רק גדולת ה' 
בלי שמוזכרת שם הכלה כנסת ישראל... עמלק כבר 
יוכל לנפנף עם זה... עמלק יגיע עם הפסוק הזה 

.. תראה כמה ה' גדול ואתה ליהודי ויגיד לו... הנה.
 בשביל זה אין כזה פסוק!אפס... אתה לא בתמונה... 

כל פסוק שכתוב בו גדולת ה'... מוזכר שם גם כמה 
הוא מחשיב אותי כדי לא להוציא אותי מהתמונה.. 
 נו... ו... וכולי האי ואולי...  ובכל זאת!!!! ולמרות זאת...

זאת תראה איזה גאונות יש לעמלק... הוא בכל 
הצליח להגיע עם גאונות של הסחת דעת להראות 
לנו רק חצאי פסוקים... ורק חצאי מאמרי חז"ל איך 
שהקב"ה גדול וגדול... ורק שאתה תשאר מחוץ 

  קטן...קטן קטן לתמונה... תשאר קטן 

--- 

 זו הסיבה שעמלק הוא כזה אויב מר!!! 

תבין: ברגע שפרעה מכריז מלחמה על הקב"ה 
שר אשמע בקולו... נו... ה' בשמים ואומר מי ה' א

ישחק ה' ילעג למו... מי כמוך באלמים ה'... אדרבה. 
דווקא אנחנו מתוקף תפקידנו כיהודים... אנחנו 
צריכים להזדעק למחות על כבוד שמים ולהתקומם 

 כשמדברים נגד הקב"ה... 

אבל עמלק?? עמלק לא נלחם בקב"ה... הוא נלחם 
רות... דווקא אני ביהודי!!! כאן מתחלפים היוצ

היהודי הנעבאך נוטה לקבל את הדברים של עמלק... 
הוא דווקא נשמע מאוד הגיוני... אני באמת יתוש... 
אני באמת אפס... מי כמוני פוגש את עצמי 
בהתמודדויות אפלות... אבל דווקא כאן מי שנזעק 
בקנאות ובחימה שפוכה זה דווקא אבא שבשמים!!! 

איבד קשר עין עם כ"כ  האב השכול... האבא שכבר
הרבה בנים שלו שעמלק הצליח להפריד אותם 
באכזריות שיטתית מחיק אביהם שבשמים... הצליח 
לשכנע אותם שהם לא מעניינים את אבא... כאן 
הקב"ה קם מכסאו בכעס ונשבע!!! אני לא אשב על 
הכסא שלי עד שלא ימחה זרעו של עמלק!!!! אני 

 תו נוכל...לא אשקוט במכוני עד שיוסגר או
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סבתא יקרה... זה בסדר... את יכולה להגיע לבית 
הכנסת במיוחד לכבוד שבת זכור... את לא צריכה 
לחשוש שעמלק יתפרגן מזה שאת מכבדת אותו... 
לא!!! אף אחד לא חושב שאת מכבדת את 
עמלק!!! את מכבדת את היהודי!!! את מכבדת 
את אבא שבשמים שרוצה להפגין מפגן תוקפני 

נגד אותו עמלק שמזלזל בבנים שלו.. ולכן  ביותר
הוא חייב אותנו, אנחנו, הבנים שלו... הוא חייב 
אותנו להצטרף למחאה שלו בעמלק!!! ה' רוצה 
שנהיה בתמונה!!! ה' רוצה שנכעס יחד איתו!! ה' 
יודע שאם רק הוא יתברך יכעס על עמלק זה לא 
מספיק... צריך בעיקר שאנחנו נפנים עד כמה 

ע בנקודה הכי רגישה!!! מה הנקודה הכי עמלק נג
 אבא שבשמים! -רגישה? כמה אני יקר לך

כן... אני!!! וכשאני אבין את זה... בזה אני מוחה 
 את זרעו של עמלק...

--- 

כעת שאלה עניינית: מה מחיית עמלק קשורה 
לפורים??? איפה עמלק נעלם עד התקופה של 

הוא  מרדכי ואסתר... למה לא שמענו עליו?? איפה
התחבא במשך כל המאות שנים מאז ששאול 

 המלך לא הרג את אגג??

אז כאן יש רקע הסטורי שמאוד חשוב לדעת 
 אותו... 

צריך לדעת שעד התקופה שלפני אחשוורוש עדיין 
היה יצרא דעבודה זרה בעולם... שזה אומר 

יום... כי  081שנבוכדנצאר לא עשה סעודות של 
וא היה עסוק במקום לעשות סעודות ונשפים ה

בלעשות פסל גדול!!! המושגים היו אחרים 
לגמרי... היצרים היו מסוג אחר לגמרי...  היצר הרע 
היה בעיקר יצר של פולחן והתבטלות... וממש 

ואז!!! ממש לא בכיוון של נהנתנות וחומריות... 
ובבת  בדיוק בתקופה הזו ביטלו את יצרא דע"ז...

בת אחת כל אחת העולם נחת נחיתה דרסטית... ב
המושגים והתכנים השתנו ללא היכר... ואם 
נבוכדנצאר היה כל הזמן עסוק באידיאולוגיות 
ובהוכחות סביב השאלה האם לעבוד ע"ז או 
להכיר בה'... אז אצל אחשוורוש זה בכלל לא 
הנושא... את אחשוורוש מעניין רק חיי נהנתנות 
ושטחיות ורדידות.. אחשוורוש כל היום עסוק 

ובכסף וזהב ותאוות בהמיות ושפלות...  במשתאות
)כבר כתבתי בגיליון שדניאל שהיה חכם הרזים והיא מאוד 
נחשב אצל נבוכדנצאר... הרי אצל אחשוורוש הוא נקרא התך!!! 
שחתכוהו מגדולתו!! ולמה?? כי חכמה זה הדבר האחרון 
שמעניין את אחשוורוש... תביא בקבוק שמפניה טוב... זה 

בקיצור: זה משהו חדש!!!!   ן(הרבה יותר מעניי
אחשוורוש היה הנהנתן הראשון!!! הוא המלך 
הראשון שכל המוטו והמצע שלו היה נטו שטחיות 

 ורדידות ושפלות ובהמיות... 

כי תבין:  וכאן עמלק נכנס לתמונה לראשונה!!!!
לעמלק אין שום שפה משותפת עם נבוכדנצאר... 

ה'... מנסה כי כפי שסיכמנו.. נבוכנדצאר מדבר נגד 
לכפור בה' ועמלק לא נלחם בה'... זה לא הנושא 
שלו... לכן עמלק במשך כל אותם שנים לא 
בתמונה!!! כל מי שנלחם בה'... עמלק לא איתו! 
רק מתי??? ברגע שמגיע אחשוורוש... ואחשוורוש 
לא נלחם בה'... אחשוורוש בסך הכל מגיע עם 

יש אוכל מצע של רדידות... עזוב אותך... תזרום... 

טוב... תהנה... אתה נהנה או לא נהנה?? אם אתה 
נהנה על'הכיפאק.. אם אחשוורוש ביטל את בנין בית 
המקדש זה לא בגלל שיש לו משהו נגד היהדות... אלא 
כי לא חבל... אם אפשר ליהנות למה לעבוד את ה'... 
אחשוורוש לובש בכוונה במשתה את בגדי כהן גדול... 

כהן גדול לובש שמונה בגדים  אתה יודע למה?? כי
בשביל מה??? לכבוד ולתפארת!!! אני כהן משרת!!! 
אני זוכה לשרת את מלך הכבוד וכל תנועה שלי פועלת 
השפעות עליונות... אומר אחשוורוש: חבל על 
ההסתבכויות... בא ניקח את בגדי הכהונה בשביל 

 ליהנות... בשביל השתיה כדת אין אונס... 

ורוש... הכהן הגדול עם הבגדים אומר אחשו -תראו
האלו היה הולך בחרדת קודש עקב בצד גודל.. ואני 
זולל וסובא עם אותם בגדים... יאלה... חברה... 
ליהנות... תהנה... תהנה מהחיים...  תפסיק להרגיש בן 
מלך שמחושב בכל תנועה שלך... עזוב אותך... בקליל.. 

שפטים העיקר תהנה!!! זהו!!! זה הכי חשוב!!!  המ
האלו מוכרים לך מאיזשהו מקום??? לצערנו זה יותר 
מידי מוכר... זה משפטים שמאוד מאפיינים את הדור 
שלנו...  המשפטים האלו לא מדברים נגד ה'... בחיי 
נהנתנות אין שום דבר אישי נגד הקב"ה... אלא נגד 
יהודי!!! זו מנגינה של עמלק: יהודי... עזוב אותך... 

ניין את הקב"ה שאתה צריך אתה לא כככזה מע
לחשוב פעמיים מה לעשות ומה לא... בא תהנה... 

 תעשה חיים...

זה כבר שפראך של עמלק!! פה עמלק נכנס לתמונה 
 בשיא העוצמה!!  

וכאן!!!! כאן אבא שבשמים כמעט איבד את הבנים 
 שלו!!!

תבין: כשנבוכנצאר החריב את ביהמ"ק והרג מיליונים 
של יהודים... בלילות ההם דווקא לא נדדה שנת מלכו 
של עולם...  הקב"ה לא חושש מכח הזרוע של 
נבוכדנצאר... הקב"ה נותן לנבוכנדצאר באנא אחת 
בראש וביום בהיר הוא נהיה משוגע למשך שבע 

ומשכנע שנים...  אבל כשעמלק מגיע לילד של הקב"ה 
אותו שעזוב אותך... הכל נגמר בביוב.. אל תהיה כבד... 
בא... תהנה... כאן אבא שבשמים כמעט איבד את הבן 
שלו! כאן נדדה שנת מלכו של עולם נדדו עליונים נדדו 

 תחתונים.. 

 וזה הקשר בין פורים למחיית עמלק!!!

כי במגילת אסתר יש כבר תכנים ששייכים לעמלק... 
רדידות... חמריות... שכיום אנחנו נמצאים נהנתנות... 

 בתוך זה עמוק עמוק!!!!

ולכן בדורנו בפרט פורים זה יום גדול מאוד מאוד!!! 
מבחינה מסוימת יותר משאר החגים... כי בפורים 

 אנחנו במרכז התמונה!!!!

בפורים הקב"ה מכריז: בני יקירי!! אתה חשוב!!! אתה 
מין לי... תנסה... יקר לי לאין ערוך!! ואם קשה לך להא

תבדוק... תבקש... כל הפושט יד נותנים לו... כל השנה 
כולה כשאנחנו מתפללים לה' אנחנו כביכול רוצים 
שה' יראה לנו את ישועתו, את כוחו, את גבורתו... אבל 
בפורים המנגינה היא אחרת... כאן אבא שבשמים 
רוצה לתת לי לא בשביל להראות לי כמה הוא גדול!!! 

הראות לי כמה אני חשוב לו... כמה התקשורת אלא ל
שלי איתו חשובה לו... ולכן לדבר עם ה' בפורים 

ולבקש ממנו זה כח עצום!! אני רוצה שתבין: היו 
שלושה אנשים שהעמידו חמה... משה רבינו, 
יהושע בן נון... ומי השלישי?? נקדימון בן גוריון!! 

 אתה קולט?? 

ולי האומה משה רבינו ויהושע בן נון זה גד
היהודית... ואילו נקדימון בן גוריון מדובר בסה"כ 
ביהודי עשיר שהיה גר בירושלים... אז איך יכול 
להיות שהוא הצליח להעמיד חמה כמו משה 

 ויהושע???

התשובה היא: משה ויהושע... כשהם העמידו את 
החמה זה היה בשביל להראות לעם ישראל את 

שולט על החמה גדלו וגבורתו של ה'... איך שה' 
והלבנה... אבל כשנקדימון בן גוריון רצה להעמיד 
חמה... הבקשה שלו היתה: ה'... הודע שיש לך 
אהוביך בעולמך!!! תראה שאכפת לך ממני.. תראה 
לעיני כל שהמצווה שעשיתי לפניך היא יקרה 

 וחשובה לך... 

כאן!!!! כשזה הנושא, אפילו יהודי עשיר בירושלים 
 !!יכול להעמיד חמה

כל זמן שהקב"ה רוצה להראות את גדלו וגבורתו 
כאן צריך את משה רבינו ויהושע בן נון... לא כל 

 אחד יכול לעשות אותות ומופתים... 

אבל כשה' רוצה להראות ליהודי כמה אתה גדול!! 
כמה אתה מעניין אותי... כאן כל הפושט יד נותנים 
 לו... כל אחד יכול לבקש מה' שיתן לו איזה חיוך

 משמים... אנא.. .תראה לי שאכפת לך ממני... 

ואתה יודע למה???? כי באמת הרבה יותר קל 
גדול!!!!  שאנילהאמין שה' גדול!! מאשר להאמין 

ולכן התקציב של ההסברה שה' מוכן לספק 
בנדיבות כדי להוכיח ליהודי כמה שה' אוהב אותו... 
זה תקציב עוד יותר גדול ממה שה' מוכן לשנות 

בע להראות את גדלו ואת ידו החזקה... ולכן את הט
פורים!!!! פורים זה היום!!! זה היום שבו אנחנו 
מקבלים את המנדט... בא.. תתפלל לה'... תצעק 
לה'...  אנא ה', במשך השנה האחרונה הייתי בבוץ... 
עמלק שנמצא בתוך תוכי הצליח כמעט לגמרי 
לשכנע אותי שאני לא שווה גרוש ואני לא עושה 

לום... אנא ה'... תן לי תנופה... תראה לי שאכפת כ
 לך ממני... תן לי חיוך של אהבה...

אני באופן אישי מכיר כמה וכמה עובדים שאת כל 
ההשגות שלהם בתפילה קבלו ביום הזה!! כן... זה 
עיקר העבודה של פורים!!!! דברי הצומות 
וזעקתם... לדבר עם ה'... להבין שה' פונה אלי 

יונתי בחגוי הסלע בסתר המדרגה בגעגועים: 
הראיני את מראייך השמיעיני את קולך, כי קולך 
ערב ומראך נאווה... ה' פשוט מתגעגע לקול הערב 
שלי... זה הזמן להתחזק בלדבר עם ה'... ולהתחנן 
לה'... אנא תשחרר לי טיפה אור של בהירות שאני 
אתחיל לקלוט עד כמה אני יקר לך... שגם אני 

להעריך את מה שאני עושה.. אנא אתחיל קצת 
 ה'... הצילני מקליפת המן עמלק!!!!

תציל אותו מההזדנבות שלו שהוא כל הזמן עושה 
ממני זנב... עושה ממני שוונץ... תגלה לי עד כמה 

 אני ראש... שאהיה לראש ולא לזנב... 
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 אלא שהכפרים מקדימים ליום הכניסה...
בכפר אני גר קוראים לי ינון ואני גר בכפר חנניה... תנחש כמה רחובות יש בכפר שלנו?? אפס!! אין רחובות... יש רק מספרים... 

תנחש כמה מספרים יש?? שמונה!!! כן... מה שאתה שומע... הכפר שלנו מונה שמונה משפחות... אמנם לא  חנניה מספר שש!!!
פחות... אבל גם לא יותר... ומה אתה חושב... לכל אחד מאיתנו יש שדה ענקית שמשתרעת על כמה אלפי דונמים.. לא קל לגור 

ית כנסת... אין לנו רב... מה כן יש לנו?? יש לנו מרחבים מאוד גדולים עם לב עוד יותר גדול... כן.. בכפר!!! אין לנו מנין... אין לנו ב
.הלב שלנו בשבילכם... אני פה נטו בשביל לדאוג לכם... כן... לי יש גינה גדולה מאוד... אני מגדל שם את כל סוגי הירקות... אני 

)ונא לא זה בשבילכם!!! שיהיה לאמא שלכם סלט עשיר להגיש בארוחת ערב... עושה את זה לא רק בשביל פרנסה.. אני עושה את 

לא אתם אולי לא זוכרים אבל בר"ח אלול האחרון הגיעו כמה אלפי עדים לרבן גמליאל להעיד על קידוש הלבנה ור"ג עירבב אותם... דחה אותם... ו-לזלזל בי!!! 
ליאל יודע כמה הירקות שאני קוטף חשובים לתזונה שלכם!!! והוא עשה חשבון שאם יתקדש חודש קיבל את העדות שלהם... אתם יודעים למה?? כי רבן גמ

לא יהיה לכם אלול בזמנו יצא ר"ה ביום ששי ואז יהיו יומיים תמימים שאסורים במלאכה ואני לא יוכל לקטוף ירקות ואז הירקות יבלו ואז במשך כמה ימים 
ינון הירקן יודע להעריך את גודל  -יט לדחות את קדושת היום הנורא ואיום ביום אחד.... אז בבקשה... לכה"פ אניירקות... ולכן!!! מהשיקול הזה ר"ג החל

    שליחותי... גם אתן אמהות ישראל הצדקניות... תדעו שר"ג מאוד מתחשב בסלט ירקות שאתן מכינות להשביע את בניו של מקום(
... יש לו רפת בקר ענקית... יש לו שם מאות שוורים ופרות ועגלים... יש כאלו 4יה עכשיו... חבר שלי יחצאל... הוא גר בכפר חננ

 שעומדות לחרישה... יש לשחיטה.. יש בייתיות ויש מדבריות... ויש לו כמובן מחלבה גדולה...
והוא אחראי על תחום  8ואיך נשכח את השכן שהכי קרוב אלי... דני... הוא גר בסה"כ ק"מ וחצי מהבית שלי... דני גר בכפר חנניה 

הביצים והעופות... יש לו לולים ענקיים שמשתרעים למרחקים... בשביל לספק כמויות אדירות של בצים או עופות בשבילכם... 
ויש לו פרדס ענקית והוא מגדל שם את כל סוגי  2אתם תושבי העיירות... ואחרון חביב... ר' חצקל שהוא גר בכפר חנניה 

 זה בעיקר פירות הדר... ואולי לקראת פורים הוא אולי יפתיע אתכם עם השסק... כן.. מתחילה עונת השסק.. הפירות... כעת כמובן
לא קל לגור בכפר!!! אתה לבד... מידי יום אנחנו מתעוררים לפנות בוקר ונפגשים... כן... גם להיפגש בתוך הכפר זה לא מובן 

ד שממוקם באמצע... וכולנו יחד יושבים ולומדים תורה ביחד... משננים מאליו... כל אחד מגיע לקראת השני לאיזה צריף מיוח
את מה שלמדנו בשני וחמישי האחרון... ומתחזקים יחד בשליחות המיוחדת שלנו... ואז מגיע עלות השחר ואז תלוי... אם זה יום 

גם ספר תורה!!! אבל יש לנו הרבה  ראשון שלישי רביעי וששי אנחנו מתחילים להתפלל ביחד!! לא!!! אין לנו מנין!! אין לנו
מסירות נפש למענכם... כדי שיהיה לכם מה לאכול... אבל!!! ביום שני וחמישי... אנחנו יוצאים בצוותא לעיר הגדולה... כל אחד 

אל מגיע עם הציוד הכבד שלו!! כל אחד והסחורה שלו!!! אני עם שלושה חמורים מלאים בכל סוגי הירקות... בכל הצבעים... יחצ
עם השני חמורים שלו שסוחבים נודות חלב ומאחוריו משתרעת שיירה של פרות ושוורים לשחיטה ומכירה בשוק... מאחורינו 
מהלך דני עם הביצים ועם תרנגולות מקושרים... והשיירה צועדת אט אט עד שאנחנו מגיעים לעיר... כולם כבר מכירים אותנו!!! 

 כולם יודעים את המסלול שלנו... 
 נו כמו שוק נייד!!! מידי שני וחמישי אנחנו מגיעים לעיר ויש לנו שם שלוש תחנות!!!אנח

התחנה הראשונה היא כמובן בבית הכנסת... אנחנו נעצרים בכניסה לבית הכנסת עם כל הציוד... וכמובן מיד נכנסים לבית 
ריאת התורה אין עם מי לדבר... המטרה הכנסת... תנחש בשביל מה?? בשביל לשמוע קריאת התורה!!! כולם יודעים שלפני ק

העיקרית שבאנו לכאן זה לכבוד התורה!!! כל מי שרוצה ירקות או ביצים נא לחכות בשקט בחוץ עד לאחר קריאת התורה... 
אגב: ברשותך... אפשר להעיר לך הערה קטנה??? אל תעלב... אבל תדע לך שאנחנו מגיעים כל שני וחמישי במיוחד מהכפר 

ע קריאת התורה... כשאנחנו סו"ס מגיעים לבית הכנסת... אנחנו ממש מתרגשים... ברגע שהספר תורה יוצא בשביל לשמו
ממקומו אנחנו נעמדים בחיל ורעדה ומנשקים אותו בחום ומקשיבים לכל מילה שיוצאת מהבעל קורא... ואתה?? לא נעים לי 

ם מזה... אני חושב שאם היית עושה כברת דרך כמונו לומר... לפעמים אתה מדבר באמצע קריאת התורה... ואני ממש בהל
 בשביל לזכות בקריאת התורה, כמדומני שגם אתה היית יותר מעריך ומכבד... אז אנא...

ואז!!!! לאחר קריאת התורה ולאחר קדושא דסידרא... אז נעשית מכירה רבתי ביציאה מבית הכנסת... כל המתפללים וכל אברכי 
 קות וביצים ובקר ועופות טריים...הכוללים קונים אצלנו יר

ואז אנחנו ממשיכים לתחנה השניה!!! תנחש מהי התחנה השניה שלנו?? "ילכו מחיל אל חיל" מבית הכנסת הולכים לבית הדין... 
כל שני וחמישי יש לנו מנהג להיכנס לסנהדרי קטנה שיש בעיר... עכשיו: תשאל אותי למה?? רשמית אנחנו באים לשם בשביל 

מה חידוש היה בבית המדרש... אבל לא רק זה... בדרך כלל יש לנו כל מיני שאלות שגרתיות שמתעוררות אצלנו...  לשמוע
העבודה שלנו בכפר כל הזמן מאתגרת אותנו בשאלות הלכתיות )כמובן רק למי שישר בדיני ממונות( אז אם זה יחצאל שיש לו 

אחר... כל שור והתור שלו... יש שור אחד שעכשיו מתחיל להיות מועד...  הרבה שוורים... אז כל פעם יש לו סיפור אחר עם שור
ויש שור שכעת חוזר לתומתו... ויש גם את הסיפורים השגרתיים... מה אתה חושב... אחת לכמה שבועות פתאום אחת מהפרות 

ים אחד על השני... רק צריך שלו מגיע לעשות לונא פארק על העגבניות שלי... היא חושבת שזה מתנפחים... ואנחנו לא כועס
בבי"ד מה הוא חייב לי ומה אני חייב לו... בפרט שהכדים שלי נמצאים אצלו ברשות או שלא ברשות והשור שלו לפעמים ניזוק 
מזה )כידוע שהכדים של כפר חנניה זה גיוואלדיג...( אז תמיד יש לנו כל מיני שאלות והרבה פעמים אנחנו מצליחים ליצור עניין 

נהדרי קטנה... אני חושב שיש כמה וכמה דפים במסכת ב"ק בזכותנו... ויש גם כמה וכמה דונמים בכפר שלנו שמתגלגלים רב בס
מאחד לשני מדין תשלומי נזק... זה התחיל ביחצאל שהפרה שלו אכלה בשדה שלי... אז הוא נתן לי את השדה שלו... ואז הבור 

אז אני נתתי לו את השדה הזו בתשלומי נזק... ואז החמור שלו הזיק בצרורות  של בית השלחין שלי הזיק את החמור של דני...
 את העגל של יחצאל והשדה חזרה אליו... וחוזר חלילה...

מי שקם מאוחר יכול להגיע לבית הדין... אנחנו שם עד חצות!!! בשעה  אז שם!!! בפתח בית הדין זה אחת מהתחנות שלנו...
בבית הדין ואז אנחנו ממשיכים לתחנה הסופית בשוק אם נשאר משהו.... טוב... מה רציתי  ששית בדרך כלל יש ארוחת בוקר

בכל האריכות הזו??? אה רציתי בסה"כ שתבין למה חז"ל נתנו לנו עוד שלושה תאריכים נוספים לפורים... כן... אתם קוראים 
ברתי לך למה כ"כ נחוץ לנו להקדים... כי אם אנחנו לא בי"ד, המוקפים בט"ו, ואילו אנחנו מקדימים ליום הכניסה!!! אז עכשיו הס

הרי ביום פורים תרצו להכין קרעפלאך... נו... איך בדיוק תכינו?? בשביל קרעפלאך צריך בשר מחבר שלי יחצאל... צריך נקדים ליום הכניסה... 
 א??ביצים מחבר שלי השני... וצריך גם בצל מטוגן ממני... נו... אתם רוצים קרעפלאך או ל

אז חכמים חשבו עליכם וגם עלי... ונתנו תאריך מיוחד בשבילנו!!! אגב: חז"ל חשבו על עוד מישהו... על התתי"ם של הישיבות שיש להם עוד 
יום לאסוף כסף... הם מגיעים לכפר שלנו ומשתלטים עליו בצורה יסודית... יש להם את כל הזמן שבעולם... הם עושים שמח ואח"כ יושבים לי 

ראש...  מה שבטוח הנחמה הכי גדולה שלי שאני בן כפר זו שנת השמיטה הממשמשת ובאה שאני אזכה להיות גיבור כח!!!! אני אזכה על ה
לשבת הארץ... אתם מוזמנים לבא אצלי לסעודת שבת... אני אארח אתכם... אל תדאגו... לא תרגישו "ילדי קירוב..." גם לכם יש מה לעשות 

 יבואו...בשנת השמיטה.. פרטים 
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 בקרוב ממש

ואכחיד את שלושת הרועים בירח 
 אחד...

מגדולי ישראל ומעתיקי השמועה הסתלקו שלושה 
בחודש אחד בהפרש מאוד קצר ביניהם... אין כאן 
המקום בשורות הקצרות האלו להרחיב בהספד 
שצריך להשים לילות כימים על משימי לילות 
כימים... אבל נקודה אחת למחשבה שאפשר 

 להתעורר מהעניין...
יש כאלו שמאוד הזדעזעו למראה הלוויות הענקיות 

עשרות אלפי איש בו בזמן שאנחנו נמצאים  של
בעיצומה של מגיפה!!! בו בזמן ששנים מתוך גדולי 

 עולם אלו נפטרו מהמגיפה עצמה... 
 יש כאלו שאפילו ראו בזה חילול ה'... 

 אז למה לא??? למה בכל זאת זה לא היה חילול ה'?? 
העניין הוא: שכולם מסכימים שאת החיים לא  

על כולם!! גם כשעושים את  עוצרים!!! זה מוסכם
הסגר הכי הרמטי... גם כשאין לימודים... אבל יש מה 

 שנקרא חיים!!! חיים זה אומר א' ב'...
וכאן אנחנו נכנסים לויכוח האידיאולוגי מה נקרא 

 חיים??
תשאל חילוני מה זה "חיים..." זה לעשות ריצת בוקר 
עם הכלב... או לעשות הפגנות נגד ביבי בשם 

ה... ואם תשאל חרדי מה זה חיים הוא יגיד הדמוקרטי
לך ששלוש תפילות במנין זה מינימום של חיים... 
וכאן נשאלת השאלה: לוייה של אדם גדול בישראל... 
איך מתייחסים לזה?? לא ללכת ללוויה של אדם 
גדול... זה נקרא לעצור את החיים או לא??? יש לי 

 הוכחה שכן!!!
י... הגמ' מעמידה הגמ' בפסחים שלמדנו בדף היומ

אוקימתא שהגיע י"ג בניסן... כל עם ישראל כבר 
נטהרו לקראת קרבן פסח... דא עקא שהגיע שמועה 

 שהנשיא גוסס!!! נשיא ישראל שוכב במצב קריטי... 
ככה??? אם ככה ברור לכולם כשמש בצהרים שכולנו 
נטמאים טומאת מת לכבוד הנשיא... ויהיה פה פסח 

די כך זה ברור שאם למחרת הבא בטומאה!!! ועד כ
בי"ד בניסן מצאת סכין בירושלים... אז אפילו שסכין 
ביום י"ד בניסן היא בחזקת טהורה, )שבטח הטבילו 
אותה מאתמול( הרי השנה, שהנשיא היה גוסס מי"ג 
בניסן... כבר לא בטוח שהסכין טהורה... כי לאנשים 
אין מוטיבציה להזדרז ולהטביל אותה כי היה ברור 

 שאם הנשיא נפטר כולנו נטמאים לו...  להם
אני לא חושב שאפשר להראות כזו גמ' לחילוני או לגוי כי 
הוא לא מבין מה המשמעות של קרבן פסח... אבל אנחנו 
כיהודים... יותר נכון בתור לומדי דף היומי בימים אלו 
ואנחנו חווים את החרדה והבהילות של עם ישראל לעשות 

יות ראוים להקריב קרבן פסח הכל בשביל להיטהר ולה
בטהרה... ומדובר פה ביהודים שכבר פרשו בטהרה וכבר 
עברו הזאה של ג' וז', וצעדו כל הדרך לירושלים בשביל 
הטהרה... )ומסתמא איבדו כמה כבשים או חפצים יקרי 
ערך שנפלו לצידי הדרכים והם לא העיזו לרדת שם בגלל 

ה... ברגע שהיא בית הפרס( ואחרי כל הטירחא הגדול
שמגיעים לירושלים ושומעים שהנשיא שרוי במצב קשה... 
זה ברור שבאשכבתיה דרבי כולנו מגיעים!!! אף אחד לא 
חושב שיש פה מת מצוה שצריך להיות נושאי המיטה 
וחילופיהן וחילופי חילופיהן, אבל יש פה מעמד של כבוד 
התורה! שנטילתה כנתינתה, מה נתינתה בששים ריבא אף 

ה בשישים ריבא... ובדיוק עכשיו!!! בערב פורים, זה נטילת
הזמן ללמוד את דף ג' ע"ב במגילה שאומר שכבוד תורה 
דיחיד חמיר מתלמוד תורה דיחיד!!! מעמד כבוד התורה זה 
מעמד שלעצור אותו זה... זה לעצור את החיים!!! צדיקים 

 במיתתם קרוים חיים..
--- 

עכשיו: כל זה בתור תשובה למה זה לא חילול ה'??? אבל 
לגופו של עניין... לכל אחד יש את החשבון נפש הפרטי שלו 
האם הוא שמר על עצמו או לא... האם הוא סתם הגיע 
ללוויה ממקום של סקרנות... האם הוא שמר על מרחק 
ראוי או ששיחק תופסת עם המיטה... נגעתי במיטה... 

.. זה כבר חשבון נפש אישי... אבל עצם תפסתי את המיטה
 כשהפסיד זאת.אשכבתיה דרבי, הכובס יוכיח שקפץ מהגג 

 



“ 

 

 אשם...???--מה ההבדל בין אחראי ל

ישנו נושא רגיש בתקופה הזו... שבמקרה הטוב אנחנו אולי מסננים אותו מתחת השפם... ויתכן 
שעדיף יותר להציף את הדברים ולהניח אותם על השלחן כמות שהם וככה אולי נצליח יותר טוב 

 לעשות בהם סדר... 
ובכן: כעת!!!! כשאנחנו מסתכלים על הקורונה במבט של שנה אחורה... כידוע: היו גישות שונות 
כיצד להתמודד מול הקורונה.. ולמרבה האבסורד למרות שעברה שנה תמימה מאז פרוץ המגיפה... 

אז אנחנו עדיין רחוקים מאוד מלקבל תמונה מושלמת של מבחן תוצאה מה היה נכון ומה לא!!! 
כל אחד פחות או יותר נצמד למסקנת שלו איך נכון לגשת להתמודדות מול נגיף  יש??מה כן 

)כמובן שרובא דרובא מאיתנו... המסקנות שלהם הגיעו באחד השלבים... ואני הגדלתי לעשות והמסקנות שלי הקורונה 

פי איך סו"ס כל אחד מאיתנו עבר את התקופה של הקורונה!!!! ול משתנות בערך כל שבת מברכים...(
שהוא עבר אותה יש לו את המחשבות זרות שלו... איזה רבנים "יצאו" יותר צודקים ויותר ראו את 
הנולד ואיזה רבנים טעו לכאורה... ושוב!!! כעת בא לא נטאטא את המחשבות האלו מתחת 
השטיח... בא נעלה אותם על השלחן...  הרי כולנו מכירים הרבה כאלו שבהתחלה היו מאוד 

... ואז כולנו נשמענו דווקא לרבנים שמאוד החמירו בעניין... והישיבות והמוסדות לא בפאניקה
נפתחו... והתפללנו במנייני מרפסות ויש כאלו שהתפללו רק ביחידות... וכמובן שהיו רבנים שכבר 
אז הורו שלא!! לא צריך עד כדי כך להיזהר!!! והנה... חלפו כמה חודשים והמצב הרי לא נהיה יותר 

ב... ובכל זאת כל הרבנים שכ"כ החמירו בהתחלה כבר החמירו פחות... פתאום כבר כן פתחו את טו
)וכמובן שאין פה באמת שאלה!!! כי הישיבות ואת המוסדות וכבר כן התפללו במנין ולא במרפסות... 

התקבלה אינדקציה בהתחלה באמת לא ידענו מה זה ומה ההשלכות ולכן היינו צריכים להיזהר הרבה יותר ובמשך הזמן 

אבל תכל'ס... עומד אותו אחד ומסתכל בהערצה על אותם רבנים מסוימת ולכן ההנחיות התמתנו( 
שמהרגע הראשון כבר "צפו" שלא צריך לאבד את הראש... ובינינו... תכל'ס הם "יצאו" צודקים 

ותה מידה ובאיותר... מה שלרב שלי ארך כמה חודשים להגיד הם אמרו את זה כבר בהתחלה...   
  לכיוון ההפוך!!!

אני מכיר כאלו שבהתחלה ההוראה שהם קיבלו זה דווקא פחות להקפיד... ואז קרו כמה אסונות 
נוראים ופתאום ההוראה השתנתה להחמיר... ועומד לו יהודי שספג אבדות כבדות מכל הכיוונים 

ה... הרב של המגזר השני בנגיף הקורונה ויש לו הרהורים לא פשוטים על הרבנים בקהילה שלו... הנ
ראה את הנולד ולא חיכה שיקרה אסון... הוא ידע להפריש את הציבור שלו לפני שיקרה משהו... 

 ואילו אצלנו רק אחרי שקרה מה שקרה פתאום ההוראה השתנתה...
 

וכן הלאה וכן הלאה... הלב סוער במחשבות ויש לכל אחד את הפזילה  שלו לדשא של השני... או 
השני ירוק יותר )למעט צבע כתום ואדום( או שהדשא של השני נרחב יותר... נושם  שהדשא של

נו... ותכל'ס... מה האמת??? מה האמת האבסולוטית בשלב יותר... בלי קפסולות ובלא מחנק... 
  זה??

 איך מתמודדים מול טעות של רב??? ושוב: כאן חשוב להדגיש:
. כי אנחנו עדיין באמצע!!! מוקדם מידי להסיק מוקדם מידי להסיק מסקנות מי טעה ומי לא..

מסקנות... כבר התקשרו אלי כמה אנשים שהודו לי שלפני חצי שנה כתבתי בגיליון זה שלא כדאי 
לדבר נגד הרב של השני... כי אתה עלול בעוד חודשיים להגיע למסקנה שהוא צדק!!! ויש הרבה 

ם... אז זהו שגם עכשיו מוקדם מידי מאיתנו שהספיקו מאז להחליף מסקנות כמה וכמה פעמי
להסיק מסקנות... אז אני כעת לא מדבר על מסקנות... אני מדבר על מחשבות זרות... איך 
מתמודדים מול תחושת בטן עמומה שהרב שלי אולי טעה?? כן... לכל אלו שמזועזעים מעצם 

 השאלה... תדעו לכם שיש כזה דבר!!! יש רב שטועה!!! מותר לרב לטעות!!!
 השאלה איך מתמודדים עם זה?? איזה מסקנות מסיקים מזה???

)הנושא הזה לא לחינם אני מעלה את השאלה הזו בשבוע זה.. כי זה קשור להפטרה של פרשת זכור.. 
 כבר נכתב כאן פעם בגיליון זה(

ובכן: בהפטרה הקשה של פרשת זכור אנחנו קוראים על השגיאה הנוראית שקרתה לשאול המלך 
. על זה שהוא השאיר את אגג לילה אחד נוסף בחיים... שאז נולד הנצר הבודד שממנו בחיר ה'..

נמשך כל זרע עמלק... ממנו הגיע המן האגגי והצורר הנאצי וכל התיקון השלם שעדיין מתעכב 
בגלל אותה שגיאה שהיה לשאול בחיר ה'... ושמואל הנביא מוכיח את שאול בתוכחה נוקבת 

בקיצור: תכל'ס... בשורה   לה' בעולות וזבחים משמוע בקול ה'...החפץ ויורדת חדרי בטן 
התחתונה: מההפטרה הזו אנחנו יוצאים בהתרשמות אחת ברורה ש... ש... ששאול המלך עשה 

בעוד שבוע אבל למרבה הפלא!!! שגיאה!!! שגיאה גדולה מאוד שגבתה מחיר יקר להחריד!!!  
ימים יגיע פורים... ובמסכת סופרים כתוב שהשיר של יום של פורים זה "שיגיון לדוד... אנחנו שוב 

הפעם השגיאה היא לא של שאול המלך אלא של דוד  ש י ג י ו ן  לדוד!!!נפגשים עם שגיאה!!!  

 מיני.שיגיון לדוד אשר שר לה' על דברי כוש בן י תנחש מהי השגיאה של דוד?? המלך!!! 
בזה שהוא כרת  שהוא שגהמי זה כוש בן ימיני?? אומרים חז"ל: זה שאול המלך... ודוד מתוודה 

דוד  רק שתבין את הסיטואציה:את כנף מעילו של שאול... והיה בזה זלזול בכבודו של שאול...  
ודוד  נרדף על נפשו משאול... והנה שאול נכנס למערה ודוד יכול להרוג אותו מדין הבא להרגך...

הוא מתחרט  ועל זה דוד נתבע!!!בצדקותו לא הורג את שאול אלא רק כורת את כנף מעילו... 
איך העזתי לנגוע בקצה דוד מודה ומתוודה עשיתי שגיאה!!  שיגיון לדוד!!ומחבר על זה פרק שלם 

 ?אתה קולט מה קורה פה??דוד נתבע על זה...   כנף בגדו של שאול בחיר ה'??? איך העזתי!!!!!
לפני שבוע בהפטרה של פרשת זכור יצאנו מתוך נקודת הנחה ששאול המלך "חטא" "וימאסך ה' 
ממלך..." קראנו את התוכחה הנוקבת של שמואל לשאול... יצאנו בהתרשמות שזהו... שאול המלך 

והנה!!! למחרת מגיע נדחה מפני ה'... ומכאן ואילך המלוכה ניתנה לרעו הטוב ממנו הלא הוא דוד... 
שיגיון לדוד!!!! דוד מלכא משיחא לא מפסיק להתחרט איך העזתי ורים... ומה אנחנו אומרים?? פ

לגעת בקצה כנף מעילו של שאול קדוש ה'...  מה הפשט בזה??? מה קורה פה?? האם שאול חטא 
 מה הפשט בזה???או לא חטא???  איך זה הולך ביחד? 

ולקחת ל.. התפקיד שלו זה לרעות את הצאן מנהיג אמיתי של כלל ישראהתשובה בקצרה היא כך: 
במה זה מתבטא שהמנהיג לוקח אחריות מלאה על עם אחריות מלאה על צאן מרעיתו!!! 

ישראל?? איפה זה מגיע לידי ביטוי??? אז ככה: זה מתבטא בכמה וכמה מישורים!!! זה מתבטא 
ך להוכיח אותם ולייסר בזה שהוא צריך להדריך אותם בדרך הנכונה... וזה מתבטא בזה שהוא צרי

אבל אותם במידה והם לא הולכים בדרך הישר... זה מתבטא בזה שהוא צריך למסור עליהם נפש... 

 יש עוד משהו!!!! עוד משהו שלא כולם יודעים!!  עדיין!!!
מה קורה אם עם ישראל חטאו... ומגיע להם עונש... והעונש אמור להגיע בצורה של 

מי יקח  הטועה???שו וזה יגרום להם לתבוסה... מי יהיה מחדל או טעות שעם ישראל יע
 אחריות ויעמוד מאחורי המחדל הזה?? 

כן!!! זה חלק בלתי נפרד מהנשיאה באחריות שמוטלת על  הרועה!!!מפחיד לומר אבל 
המנהיג!! על המלך!!! זאת אומרת כך: יתכן שהמנהיג מצד עצמו לא היה אמור לטעות... 

הוא לא היה טועה בזה... אבל מה נעשה שהוא לא אדם  ואם הוא לא היה המנהיג
לעצמו... הוא מנהיג... והיות וכעת נגזר על עם ישראל שעמלק ימשיך להתקיים... אז מי 
השוגה ומי בטעות משאיר את אגג בחיים?? שאול המלך!!!! הוא בהחלט שוגה!! יש פה 

אה שנגזרה על עם שגיאה נוראית!! אבל זה לא שגיאה פרטנית של שאול... זו שגי
זה חלק בלתי נפרד מהנשיאה ישראל... ולכן השגיאה הזו עצמה נעשית ע"י המנהיג!!! 

  באחריות!!!
 ורואים את זה לאורך כל הדורות וחבל שאין כ"כ מקום להאריך...

- 

הקב"ה כעס על   עוד דוגמא... והפעם ממש דוגמא שנוגעת אלינו... בזמנו של דוד המלך

ויסת ה' את דוד!!! למנות את עם ישראל ונגזר עליהם מגפה... מה הקב"ה עשה?? 

לעשות שגיאה טראגית ולמנות  בכבודו ובעצמוהקב"ה הסית את דוד המלך  ישראל!!
את ישראל... ויואב בן צרויה ניסה למנוע את דוד... למה?? למה למנות את ישראל?? הרי 

ום למגיפה?? ודוד מתעקש!!! הקב"ה בכבודו ובעצמו הסית את אסור...?? זה יכול לגר
דוד שיתעקש כן למנות את ישראל!!! ודוד עושה את השגיאה הנוראה הזו...  וקרה מה 

איש... אלא שבעים אלף איש!!!! ומי אחראי על המגיפה  2788שקרה... ומתו במגיפה לא 
 חראי על כך!!!הזו?? דוד המלך!!! בפירוש!!! כתוב להדיא שדוד המלך א

אבל מי אשם??? אבל אשמים אנחנו... המגיפה הזו היתה בעוון הדור שלא דרשו בבנין 
ביהמ"ק... לא משנה כעת... הנה לך עוד דוגמא שהמנהיג אמנם אחראי!! לוקח אחריות 
על מחדלים... הוא בעצמו עומד מאחורי השגיאה... וזה לא סתירה שזו גזירה שנגזרה 

 רק עוברת דרכו!!! מתוקף אחריותו כמנהיג!!!משמים... אלא היא 
רגע... אבל תכל'ס.. אם נעמיד את דוד המלך מול יואב בן צרויה... מי יצא צודק יותר?? 
יואב בן צרויה... שהרי דוד המלך שגה!! ויואב בן צרויה לא שגה!! הוא אפילו ניסה למנוע 

יה יותר מתאים להיות מלך מדוד ולא הצליח... נו... אולי נסיק מסקנות שיואב בן צרו
 מאשר דוד???

לא!! ממש לא!!! הסיבה שדווקא דוד שגה, זה רק בגלל שדווקא הוא המנהיג!!! ולכן 
 כשנגזר מגיפה על עם ישראל... הוא חלק מהתמונה...

דוד נשא תפילה לקב"ה ואמר: רגע... ומה אתה חושב?? איך הסתיימה המגיפה??? 
?? אני אשם!! אני מניתי אותם! תפגע בי ורק בי!!!! רבש"ע: מה אתה רוצה מכלל ישראל

עכשיו אתה מבין למה הקב"ה גלגל שדווקא דוד ואז!!! באותו רגע הסתיימה המגיפה!!!! 
הנה... הגיע האחראי ולקח אחריות... ברגע שהוא לקח על  יטעה ולא אף אחד אחר??

לא היה קשור  עצמו את האחריות כל כלל ישראל ניצלו...  תאר לעצמך שדוד המלך
לסיפור... תאר לעצמך שזה היה סוג של משאל עם שכל כלל ישראל טעו ביחד... נו... האם 

בדיוק בשביל זה תמיד  בשביל זה!!!המגיפה הזו הייתה יכולה יום אחד להסתיים?? 
גלגלה ההשגחה שאם  נגזרה גזירה ומישהו פה אמור לעשות טעות או מחדל... אז 

יהיה חלק מהתמונה... שהוא יעמוד מאחורי המחדל הזה... ואז שהמנהיג והרועה הרחום 
בכוחו ובכח תפילתו וקדושתו הוא גם יוכל לעמוד בפרץ לבלום את הגזירה... ככה זה גם 
אהרן הכהן שלקח אחריות על חטא העגל בשביל שבסופו של דבר הוא גם יוכל לתקן את 

 חטא העגל...
עד כמה שאנחנו יהודים מאמינים בני  אלו...זו התשובה על מה שעובר עלינו בימים ---

מאמינים ואנחנו יודעים שהכל בגזירת עליון!! אז עד כמה שאני ואתה עשינו מה שצריך 
לעשות... ואני שמעתי בקול הרב שלי וכתוצאה מזה נגזר עלי השנה להיות דבוק 

.. למה למסיכה... וחבר שלי עבר שמונה בידודים ועשר בדיקות קורונה ולחץ ופאניקה.
רק מה?? מי  כי כך גזרה חכמתו יתברך!!!עברנו את כל התלאה הזו בשנה האחרונה?? 

הרבה  הרב!!! המנהיג!!לקח אחריות על זה?? מי היה זה שעמד מאחורי הגזירה הזו?? 
שלנו... ממילא זה לא נפ"מ אם הוא יצא צודק או טועה... גם אם יתברר למפרע שהוא 

שמים!!! עובדה שזה מה שעברנו בשנה האחרונה... וגם אם טעה... סו"ס זה מה שנגזר מ
הרבנים היו אחראים לזה... אבל אשמים??? אם כבר אשמים... אשמים אנחנו... עלינו זה 
נגזר... למה בדיוק נגזר?? זה עוד נושא... אבל מה שבטוח לא הרב שלנו המיט עלינו את 

)זה קצת לומד'ס... אם גיעה משמים!! הגזירה הזו!!! הרב רק לקח אחריות על הגזירה הזו שה

אם צייתת לקול הרב שלך שהורה לך  באותה מידה לצד ההפוך... לא הבנת תחזור שוב...(
פחות לשמור על ההנחיות... ועשית מצידך מה שהיית צריך לעשות!! וקרה מה שקרה... 

פה אז הרב אמנם לוקח אחריות על מה שקרה!!! ולכן גם לו יצוייר שיתברר שהייתה 
איש שמתו במגיפה... אה... מי  48.888שגיאה!! אז דוד המלך יודע לקחת אחריות גם על 

אשם?? למה זה קרה?? זה כבר סיפור אחר... זה כבר חשבונות שמים למה זה קרה... 
מישהו אמר לי משפט חכם: מה יכול להיות יותר גרוע מאבדן של קרוב משפחה?? זה 

)הרב תגיד תודה שהרב לקח את האחריות במקומך...  לקחת אחריות על האסון הזה... אז
יכול הרבה יותר להסתדר עם האחריות ממך... כי הרב לוקח אחריות לא משיקולי רשלנות אלא משיקולים של 

את המסר הזה אנחנו פוגשים בשבת הקרובה שאנו מצד אחד עומדים     כתפיים יותר רחבות(
נעיז ח"ו לזלזל בשאול בחיר ה' בגלל זה...  מול שגיאה איומה שנעשתה ע"י שאול... ואם

אז שבוע הבא אנחנו נצטרך להגיד שיגיון לדוד... איך העזתי להרהר אחר הליגער שאול 
 בחיר ה'???

אכמ"ל אבל אותו דבר רואים במגילת אסתר שלעם ישראל מגיע עונש על שנהנו 
התגלגל העונש  מסעודתו של אותו רשע... ומי לוקח אחריות על הכליה הזו?? ע"י מי

הזה?? ע"י מרדכי שלא יכרע ולא ישתחווה!! בדיוק מרדכי שהוא היחיד שהתנגד בתוקף 
להשתתף בסעודה והוא אחרון שמגיע לו העונש הזה... דווקא הוא אחראי על העונש 

 הזה... אחראי כן!! אשם לא!!! ודו"ק... זה חשוב... זה עושה הרבה סדר במחשבות...
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